
 

 

Zápis ze zasedání 

Rady pro vnitřní hodnocení 

dne 12. března 2024 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 

Místo jednání: Rektorát Masarykovy univerzity 

Sp. zn.:  MU-IS/61668/2024/2307291/RMU 

 

Program: 

1. návrh prodloužení a podstatné změny bakalářských studijních programů Ekonomicko-správní 
fakulty; 

2. záměr vzniku navazujícího magisterského studijního programu Farmaceutické fakulty; 
3. konzultace zamýšlené změny v bakalářském studijním programu Přírodovědecké fakulty; 
4. změny garantů studijních programů; 
5. evaluace procesu vnitřního hodnocení studijních programů; 
6. revize formulářů a metodik v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů; 
7. rozhodovací praxe RVH, činnost zpravodajů a související témata k diskusi. 

 

Úvod 

Místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení MU (dále také jen „RVH“) doc. Pitrová přivítala 
přítomné členy a členky RVH, představila program a zahájila jednání. Prorektor pro vzdělávání a kvalitu 
dr. Bulant v zastoupení předsedy RVH, rektora MU prof. Bareše informoval o probíhajícím jednání 
o připravovaných nových podmínkách pro vzdělávání učitelů. Na úvod dalšího bodu programu 
prorektor ve vztahu k návrhům projednávaným na tomto zasedání připomněl strategické priority MU 
včetně požadavku na racionalizaci studijní nabídky, slučování příbuzných studijních programů 
a zvyšování flexibility studijních cest v souladu se strategickým záměrem univerzity a zdůraznil, že by 
bylo vhodné, aby debata, která se na toto téma na Ekonomicko-správní fakultě již řadu let vede, 
dospěla k jednoznačnému výsledku.   

1. Návrh prodloužení a podstatné změny bakalářských studijních programů 
Ekonomicko-správní fakulty 

Místopředsedkyně v úvodu rekapitulovala historii akreditačních plánů ESF a připomněla požadavek 
RVH na předložení kontrolní zprávy týkající se záměru sloučit programy přeměněné v roce 2018.  
Zdůraznila, že podmínky reflektované ve fakultní zprávě z roku 2021, která odrážela omezené možnosti 
diskuse kvůli pandemii Covidu, byly naplněny. Upozornila, že přetrvávající nejasnosti ve strategii 
fakulty na bakalářské úrovni mohou negativně ovlivňovat rozvojové úsilí jednotlivých programů.  
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Děkan prof. Špalek předložil návrh prodloužení a podstatné změny u šesti samostatných bakalářských 
studijních programů a dvou bakalářských studijních programů v mezifakultní spolupráci, což 
představuje kompletní a ustálenou nabídku akademicky zaměřeného bakalářského studia v českém 
jazyce na Ekonomicko-správní fakultě. Tato nabídka pokrývá všechny obory v oblasti vzdělávání 
Ekonomické obory, od obecné ekonomie přes podnikové finance až po veřejnou správu. Studijní 
programy tvoří celek vystavěný na společném fakultním základu, tvořeném zčásti povinnými a zčásti 
povinně volitelnými předměty, umožňujícím relativní flexibilitu. Děkan zdůraznil, že v náročné 
konkurenci ekonomických fakult je konstantní zájem uchazečů výrazným úspěchem a nevyváženou 
poptávku po jednotlivých studijních programech se podařilo do značné míry vyřešit zavedením 
jednotné fakultní přihlášky. Děkan představil také návrh podstatné změny, která spočívá v nahrazení 
bakalářské práce závěrečným projektem napříč všemi předkládanými bakalářskými programy. 
V závěrečném projektu studující prokáží schopnost systematizovat a aplikovat nabyté znalosti. Diskuse 
nad závěrečným projektem bude společně s odbornou rozpravou nad obsahem předmětů profilujícího 
základu a základních teoretických předmětů profilujícího základu nedílnou součástí státní závěrečné 
zkoušky.  

Zpravodajové a zpravodajky zmínili solidní personální zabezpečení předkládaných studijních programů, 
ocenili reflexi výsledků vnitřního hodnocení a zpětné vazby od studujících (předmětová anketa, 
programová rada). U některých studijních programů vidí prostor pro sloučení např. vytvořením 
studijních plánů se specializací, vedení fakulty by také mělo u některých studijních programů věnovat 
pozornost dalšímu akademickému růstu vyučujících. Následovala diskuse s garanty jednotlivých 
studijních programů, v níž se RVH zajímala především o témata související se studijní neúspěšností 
a podporou zahraničních mobilit studujících. Tyto body jsou řešeny jak na úrovni fakulty, tak 
opatřeními v rámci jednotlivých studijních programů. Dotazy se týkaly také závěrečného projektu, 
který nelze považovat za zjednodušení ukončení studia, ale spíše jeho modernizaci v souladu se 
současným vývojem vzdělávání.  

 

I. Ekonomie (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Ekonomie předložený 
Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění 
uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
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Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

II. Finance (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Finance předložený 
Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby stávajícího oprávnění 
uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

III. Finance a právo (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Finance a právo 
předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího 
oprávnění uskutečňovat studijní program; 
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b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

IV. Hospodářská politika (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Hospodářská politika 
předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby stávajícího 
oprávnění uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
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V. Podniková ekonomika a management (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Podniková ekonomika 
a management předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby 
stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

VI. Podniková informatika (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Podniková informatika 
předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 10 let s počátkem od skončení doby stávajícího 
oprávnění uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
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Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  

 
VII. Regionální rozvoj a cestovní ruch (B) 

Garant studijního programu doc. Kunc vysvětlil žádost o zrušení kombinované formy studia a zrušení 
studijního plánu v kombinované formě studia – od akademického roku 2021/22 již nejsou přijímáni 
uchazeči do kombinované formy studia, ve studijním plánu v kombinované formě již nejsou žádní 
studující.  

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Regionální rozvoj 
a cestovní ruch předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby 
stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatných změn téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní 
fakultou MU, které spočívají ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce 
závěrečným projektem), ve zrušení kombinovaného jednooborového studijního plánu „Regionální 
rozvoj a cestovní ruch“ a ve zrušení kombinované formy studia. 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

  



 
 
 

7 
 
 

VIII. Veřejná ekonomika a správa (B) 

Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU 
a) v souladu s čl. 18 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh prodloužení navazujícího bakalářského studijního programu Veřejná ekonomika 
a správa předložený Ekonomicko-správní fakultou MU o 4 roky s počátkem od skončení doby 
stávajícího oprávnění uskutečňovat studijní program; 
 
b) v souladu s čl. 17 vnitřního předpisu Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU 
schvaluje návrh podstatné změny téhož studijního programu předložený Ekonomicko-správní fakultou 
MU spočívající ve změně podoby státní závěrečné zkoušky (nahrazení bakalářské práce závěrečným 
projektem). 
 
Současně Rada pro vnitřní hodnocení MU požaduje, aby Ekonomicko-správní fakulta MU vzhledem 
k významnému objemu tzv. společného základu napříč několika bakalářskými programy a současně 
v souladu se strategií racionalizace studijní nabídky na MU v době prodlouženého oprávnění 
uskutečňovat výše uvedený studijní program uzavřela koncepční diskusi ohledně restrukturalizace 
bakalářského studia započatou v roce 2018 a zaujala v této věci jednoznačné stanovisko. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  
 

 

2. Záměr vzniku navazujícího magisterského studijního programu Farmaceutické fakulty  
 

IX. Průmyslová farmacie (N) 

Děkan Farmaceutické fakulty prof. Vetchý představil záměr vzniku navazujícího magisterského 
studijního programu Průmyslová farmacie, který reaguje na poptávku zaměstnavatelů po odbornících 
ve farmaceutickém průmyslu. Fakulta předpokládá, že do programu se budou hlásit absolventi 
programů s biologickým, chemickým či medicínským zaměřením na jiných fakultách či vysokých 
školách, ale také absolventi bakalářského studijního programu Kosmetické prostředky 
na Farmaceutické fakultě. Navrhovaný garant doc. Franc doplnil, že významná část uchazečů by se 
měla rekrutovat ze stávajícího personálu farmaceutických firem, které potřebují kvalifikované 
odborníky a samy také budou nabízet možnost praxe. V následné diskuzi se RVH zajímala o to, jak se 
program bude vyrovnávat s rozdíly v úrovni znalostí uchazečů a jak bude nastaveno přijímací řízení.  
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Návrh usnesení: 
Rada pro vnitřní hodnocení MU v souladu s čl. 15 vnitřního předpisu Schvalování, řízení 
a hodnocení kvality studijních programů MU schvaluje záměr vzniku navazujícího magisterského 
studijního programu Průmyslová farmacie předložený Farmaceutickou fakultou MU včetně navržených 
hodnotitelů. 
 
Hlasování:   
Počet přítomných členů před zahájením hlasování: 14 
Pro: 14 
Proti: 0  
Zdržel se: 0   
Usnesení bylo přijato.  

 

 

3. Konzultace zamýšlené změny v bakalářském studijním programu Přírodovědecké fakulty 
 
Děkan prof. Kašparovský přednesl záměr Přírodovědecké fakulty nahradit bakalářskou práci ve 
studijním programu Chemie závěrečným projektem, přičemž, pokud se koncept v praxi osvědčí, 
přistoupili by k podobnému modelu také u některých dalších bakalářských studijních programů. 
Prezentoval několik argumentů ve prospěch změny, včetně náročnosti studia umocněné ve finální fázi 
nutností sepisovat teoretickou část práce. Upozornil také, že v programu Chemie je nutné poměrně 
často žádat o skrytí bakalářské práce z důvodu ochrany duševního, zejména průmyslového vlastnictví, 
toto je však – dle jeho vyjádření – za stávající právní úpravy pouze krátkodobé a tedy nedostatečné. 
Naopak závěrečný projekt by nebylo nutné zveřejňovat. Garant studijního programu doc. Táborský 
následně upřesnil, že závěrečný projekt by spočíval v přípravě textu například ve formátu kratšího 
vědeckého článku obsahujícího výzkumnou a analytickou část a vynechávající část teoretickou. Tento 
text by pak byl výstupem samostatného povinného předmětu a nebyl by předmětem obhajoby u státní 
závěrečné zkoušky.  

Místopředsedkyně RVH doc. Pitrová připomněla, že fakulta žádala o stejnou podstatnou změnu 
studijního programu Chemie již roce 2020, RVH však tento návrh v lednu 2021 zamítla. Následná 
diskuse se zabývala současným počtem skrývaných bakalářských prací, potřebnou dobou jejich skrytí, 
rozsahem a strukturou typické závěrečné práce v programu, konkrétní podobou závěrečného projektu 
a státní závěrečné zkoušky, oborovými specifiky, riziky plošného nezveřejňování závěrečných prací 
a fakultní strategií v této oblasti. Členové a členky RVH se shodli na tom, že je vhodné lépe formulovat 
argumenty relevantní pro změnu podoby státní závěrečné zkoušky a prezentovat je konzistentně.  

RVH ujistila fakultu, že rozumí potřebě ochrany duševního vlastnictví a doporučuje plně využívat 
existujících možností skrytí práce (ostatně připravovaná novela zákona o vysokých školách by měla 
přinést dílčí zlepšení). Tuto problematiku nicméně považuje za významnou pro více studijních 
programů na Přírodovědecké fakultě. Má proto za to, že změna by měla být předložena jako koncepční 
pro skupinu či skupiny takových studijních programů a není vhodné ji prezentovat jako pilotní projekt. 
Předložení diskutovaného návrhu jako pilotního pokládá RVH za nevhodné rovněž z důvodu delšího 
horizontu realizace změny (postupné zavedení, náročnost vyhodnocení smysluplnosti změny 
a v případě neúspěchu opět postupné stažení formátu závěrečného projektu zmiňované garantem). 

https://www.muni.cz/do/rect/RVH/67932459/2021/2021_01_12_Zapis_z_jednani_RVH.pdf
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Taková situace by vytvořila nejisté prostředí pro studující. Ostatní důvody uváděné fakultou (např. 
časovou náročnost zpracování teoretické části práce) považuje RVH za méně relevantní. Naopak bylo 
zdůrazněno, že nároky kladené na studenta v rámci studijního plánu včetně konkrétních náležitostí 
bakalářské práce, s ní souvisejících předmětů a jejich rozložení v rámci studia nastavuje přímo fakulta. 
RVH proto doporučuje upřednostnit změny v tomto směru a k zásadním změnám v rámci studijních 
programů přistupovat až k jako poslední možnosti.  

S ohledem na dosavadní praxi na Masarykově univerzitě by RVH považovala za vhodné, aby i v případě 
nahrazení bakalářské práce závěrečným projektem byl zachován formát odborné debaty nad tímto 
projektem coby součásti státní závěrečné zkoušky. Tento prvek, který má u bakalářských 
a diplomových prací standardně formu obhajoby, vnímá RVH jako významný nástroj k ověření 
schopnosti studentů samostatně analyzovat problém a následně formulovat i prezentovat závěry. 
Argumentaci fakulty shledala RVH nekonzistentní v tom, zda má v úmyslu tuto součást státní závěrečné 
zkoušky zachovat, nebo naopak pojmout závěrečný projekt pouze jako prerekvizitu této zkoušky 
a prvek debaty, diskuse či obhajoby ze státní závěrečné zkoušky zcela vypustit. RVH v obecné rovině 
nevnímá diskusi k tomuto aspektu jako uzavřenou a v debatě bude pokračovat. 

Před začátkem odpolední části z jednání odešel prof. Slaný. 

 

4. Změny garantů studijních programů  

 

 
RVH změny garantů programů projednala a bere je na vědomí.  

 

5. Evaluace procesu vnitřního hodnocení studijních programů 
Mgr. Nantlová z Odboru pro kvalitu RMU seznámila členy a členky RVH s prvními výsledky průzkumu 
k procesu velkého vnitřního hodnocení studijních programů, jehož cílem na základě zpětné vazby od 
relevantních aktérů procesu bylo navrhnout případné změny na úrovni formulářů a podkladových 
materiálů, procesů a metodik, způsobu předávání informací apod. Členové a členky RVH diskutovali jak 
o předložených výsledcích, tak o své roli při účasti na hodnoticích schůzkách a konstatovali výrazné 
zlepšení průběhu hodnoticích schůzek za poslední rok.  

Ředitelka Odboru pro kvalitu RMU dr. Oleksíková připomněla, že 19. dubna 2024 se koná setkání členů 
a členek RVH s garanty a garantkami studijních programů, jehož náplní bude mimo jiné prezentace 
výsledků tohoto průzkumu. 

Fakulta Program Typ Původní garant Nový garant 

ESF Business Economy and 
Management 

D doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, 
Ph.D. 

doc. Ing. Mgr. Jakub Procházka, 
Ph.D. 

ESF Podniková ekonomika a 
management 

D doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, 
Ph.D. 

doc. Ing. Mgr. Jakub Procházka, 
Ph.D. 

ESF Podniková ekonomika a 
management 

N doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, 
Ph.D. 

doc. Ing. Mgr. Jakub Procházka, 
Ph.D. 

FF Čínská studia B Mgr. et Mgr. Dušan Vávra, 
Ph.D. 

Mag. phil. Ute Wallenböck, Dr. phil. 
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6. Revize formulářů a metodik v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů 
Mgr. Studená z Odboru pro kvalitu RMU informovala, že v souvislosti s novelizací vnitřních předpisů 
s účinností od 1. května 2024 bude nutné upravit také formuláře a metodiky k procesům schvalování 
a hodnocení studijních programů tak, aby reflektovaly změny ve vnitřních předpisech. Nová podoba 
těchto formulářů a metodik bude členům a členkám RVH postupně zasílána k připomínkám tak, aby 
RVH mohla jejich konečné znění schválit na svém dubnovém zasedání. 

 

7. Rozhodovací praxe RVH, činnost zpravodajů a související témata k diskusi 
 
Mgr. Bláha z Odboru pro kvalitu RMU informoval, že v průběhu roku 2024 bude vhodné aktualizovat 
rozhodovací praxi, na jejímž znění se RVH shodla při koncepčním zasedání v únoru 2023. Vhodný 
termín pro tuto aktualizaci je v květnu po účinnosti novelizovaných předpisů (viz bod 6. výše), protože 
některé aspekty dosud upravené jen rozhodovací praxí budou nově zakotveny přímo v předpisech. 

Byla diskutována práce zpravodajů s předloženými návrhy a jejich podklady, konkrétně možné 
nesrovnalosti v údajích (typicky např. výpisu publikací) z exportů vložených do spisu ve srovnání 
s aktuálním stavem zjistitelným v aplikaci Garant IS MU. Rozdíly jsou důsledkem skutečnosti, že export 
ve spise je generován v dřívější fázi procesu (zpravidla před předložením návrhu akademickému senátu 
fakulty) a stav v IS MU může do doby projednání RVH doznat změn. Členové RVH mají přístup do 
aplikace Garant a měli by mít možnost tyto údaje srovnat, je však namístě, aby počítali s nutným 
omezením exportu (který musí být vždy generován ke konkrétnímu datu) a vzali na vědomí, že ne vždy 
jde o chybu předložených podkladů. Věnovat pozornost rozdílům je namístě tehdy, pokud by vzniklo 
podezření, že se tyto údaje liší záměrně. Komplikace způsobuje přetrvávající existence modelových 
období "akreditace podzim" a "akreditace jaro", vytvořených jednorázově při zavedení stávajícího 
systému zajišťování kvality, která jsou někdy chybně využívána k exportu dat. Koordinátoři pro kvalitu 
budou informováni, že je nutné exporty dat generovat vždy z aktuálního období. 

Předmětem diskuse byly také otázky relevance publikační činnosti garanta studijního programu 
i dalších akademických pracovníků, jde-li o odborníky z praxe nebo didaktiky, o jejichž odborné 
kvalifikaci nemusí právě výčet publikací vypovídat vždy nejlépe. Odbor pro kvalitu informoval, že 
u odborníků z praxe je tato záležitost již ošetřena v IS MU, v případě učitelských programů není otázka 
posuzování didaktických kompetencí garanta či jiných vyučujících zcela uzavřena. Z hlediska kvality 
těchto programů se však jeví jako vhodné ověřovat, zda je učitelský studijní program dostatečně 
personálně zabezpečen také co do didaktické složky kurikula. 

 
 

Příští jednání se uskuteční v úterý 23. dubna 2024. 

Zpracovali: Mgr. Bc. Pavlína Studená, Mgr. Jan Bláha 

Schválila: doc. Markéta Pitrová, místopředsedkyně RVH MU  



 
 
 

11 
 
 

Prezenční listina členů Rady pro vnitřní hodnocení MU 

 Přítomen Přítomen na část jednání Nepřítomen 
prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D.   * 
doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D. *   
Mgr. Natália Antalová *   
doc. Mgr. Světlana Hanušová, Ph.D. *   
doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D. *   
prof. PhDr. Josef Krob, CSc. *   
doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. *   
doc. RNDr. Lenka Luhová, Ph.D. *   
Mgr. Josef Menšík, Ph.D. *   
doc. Mgr. Jan Obdržálek, PhD *   
prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. *   
prof. Ing. Antonín Slaný, CSc.  *  
doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. *   
prof. RNDr. Michaela Wimmerová, Ph.D. *   
prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, dr. h. c. *   

 

Prezenční listina hostů 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D. prorektor pro vzdělávání a kvalitu MU 
Mgr. Kateřina Oleksíková, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 
Mgr. Jan Bláha Odbor pro kvalitu RMU 
Mgr. Jakub Havlíček, Ph.D. Odbor pro kvalitu RMU 
Mgr. Soňa Nantlová Odbor pro kvalitu RMU 
Mgr. Bc. Pavlína Studená Odbor pro kvalitu RMU 
prof. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
Ing. Marie Hladká, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
Ing. Petr Valouch, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
Mgr. et Mgr. Tereza Kunešová Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. Ing. Daniel Němec, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
Oleg Deev, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. Ing. Robert Jahoda, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
prof. Ing. Martin Kvizda, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. Ing. Alena Klapalová, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. Ing. Radoslav Škapa, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. RNDr. Josef Kunc, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. Ekonomicko-správní fakulta MU 
doc. JUDr. Ing. Michal Radvan, Ph.D. Právnická fakulta MU 
prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 
PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 
doc. PharmDr. Aleš Franc, Ph.D. Farmaceutická fakulta MU 
prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 
doc. Mgr. Petr Táborský, Ph.D. Přírodovědecká fakulta MU 
Ing. Lucie Janíčková Přírodovědecká fakulta MU 
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